
RAPORTTI TOIMIKUNNALTA EDELLISEN HALLITUKSEN KOKOUKSEN JÄLKEEN 
 
107 G-piiri ELÄMISENTAIDOT - LIONS QUEST 
 
Piirissämme toteutettiin uuden, 1,5 päiväisen kurssimallin pilotointia seuraavasti:  

- Uurainen 28.1. ja 4.2.2019 (maanantaita molemmat: koko päivä ja iltapäivä) 

- Jyväskylän Yliopisto, opettajankoulutuslaitos 25.1.2019 ja 8.2.2019 (perjantaita 

molemmat ja aloitusaika aina 12.15) 

- Konnevesi 9.2.2019 lauantaina ja toinen osa 3.4.2019 (toinen osa tulossa) 

Tulossa: Kivijärven koulutus 5.10.2019 ja toinen osuus 3-4 viikon päästä tästä. 

Osallistujamäärät:  

- Uurainen 15  

- OKL 24 

- Konnevesi 34  

- Kivijärvi 30+? (arvioitu) KEVÄÄLLÄ 2019 OSALLISTUNEITA SIIS 73. 

Jyväskylän yliopistolla, Opettajankoulutuslaitoksella kurssilla oli mukana yliopiston lehtori 

Kaili Kepler-Uotinen ja 24 kurssilaista. Kaili Kepler-Uotinen on itse käynyt Lions Quest -

koulutuksen jo 90-luvun alussa Suomessa ja kerrannut englanninkielellä Tukholmassa. Hän 

kertoi, että koulutus oli jo silloin todella laadukas ja on ollut merkittävä hänen omalle 

opettajuudelleen – vaikkakin koki, että silloinen kolmepäiväinen kurssi oli ollut hyvin 

teoreettinen (tämä oli välttämätöntä, sillä jo termit ’tunne- ja vuorovaikutustaidot’ olivat ihan 

uutta Suomessa). Kailin mukaan ohjelmamme on erittäin ajantasainen ja uudistunut, tuore 

ja sisältää paljon sellaista välttämätöntä, jota luokanopettajien koulutuksessa on erittäin 

vähän.  

Uuraisilla järjestetyllä kurssilla oli mukana LC Uuraisten tuleva presidentti Petri Haaksluoto, 

jonka klubi etsi aktiivisesti kurssille halukkaita kasvattajia paikkakunnalta. Petri ei ole 

kasvattaja siviilityössään ja kertoi, että kurssin aikana hänen uskonsa opettajiin vahvistui 

valtavasti.  

Kolmas ohjelman pilotointiin liittyvä peruskurssi on Konnevedellä ja kurssin ensimmäinen 

koulutuspäivä oli lauantaina 9. helmikuuta. Konnevedellä kurssille osallistuu koko kunnan 

opetushenkilöstä (34 kasvattajaa) – myös kirkonkylän ja kyläkoulujen rehtorit ja 

koulunjohtajat sekä sivistysjohtaja. Konnevetiset kokivat, että kurssin antia oli myös heidän 

työyhteisönsä ryhmäprosessin eteneminen. Tässä yksi palaute Konneveden kurssille 

osallistuneelta kasvattajalta:  

Yleinen ilmapiiri oli se, että nämä ovat tärkeitä asioita ja viimeistään koulutuksen 

myötä kaikki hyväksyivät, että "leikkimiseen" käytetty aika tulee hyötyinä 

takaisin, kun oppilasryhmän ryhmäprosessi kehittyy. Siinä mielessä oli todella 

hyvä, että kaikki opettajat olivat mukana koulutuksessa - jos olisi ainoa, joka on 

käynyt tämän, saattaisi pelätä, että kaikki eivät ymmärrä, miksi tuon toisen open 

tunneilla "leikitään". 

 

 



Konneveden kurssilla kävi toimittaja Risto Korhonen kuvaamassa kurssia ja kävin itse 

haastattelussa Sisä-Suomen lehdessä. Kurssista julkaistiin seuraava lehtijuttu 5.3.2019:  

 



 

Kivijärvellä toteutettavaan pilotointikurssiin osallistuu jälleen koko Kivijärven kunnan 
kasvattajajoukko.  

Muut G-piirin Lions Quest -kurssit:  

- Jyväskylän Lions Quest -peruskurssi Jyväskylässä, Matarassa 14.-15.2.2019. 
Kurssilla oli 17 kurssilaista (joista kaksi korvasivat muiden kurssien poissaoloja).  

- Liikkaseuravalmentajien kurssi 9.4 ja 17.4. iltoina. Kurssille on ilmoittautunut noin 20 
henkilöä. Kurssi maksetaan Punaisen Sulan Keräystuotoilla.  

G-piirissä Lions Quest -koulutuksiin osallistui keväällä 2019 YHTEENSÄ 88 opettajaa. 
Liikkakurssin osallistujat lisätään tähän, joten osallistujamäärä ylittää sadan 
henkilön! 
 

Muuta LQ -vastuualueilla tapahtunutta:  
- Lions Quest -roll up löytyi Veturitalleilta; oli jäänyt sinne viime keväänä. 
- Olin mukana Koulunmäen yhtenäiskoulun hyvinvointi-illassa ja kerroin yhdessä pajassa 
Lions Quest -ohjelmasta. Pidin lyhyen esittelyn neljä kertaa peräkkäin (kuulijat vaihtuivat 
joka kerta). 
- Liikkaseurakoulutuksen markkinointi on vaatinut suuren työn sähköpostin äärellä. Sain 
mm. mainoksen Keski-Suomen Liikunnan sivuille.  
 
Olen kirjoittanut useita juttuja Lions Quest -ohjelmasta (teen tämän Quest pj:na):  

- Metsoleijona 
- Useiden piirien Lions Quest -puheenjohtajille heidän alueellisiin lehtiinsä (mm. 

varhaiskasvatuksesta, seksuaalikasvatuksesta, kiusaamisesta)  
- LION (mm. seuraavassa lehdessä juttu pilotoinneista) 
- LIIKUNNANOPETTAJA ’LIITO’ -lehteen (juttu julkaistaan huhtikuussa) 
- Päivitän myös koko ajan FB ’Suomen Lions Quest’ -sivustoa 

 
Tulevaisuutta:  
-OKL toivoisi yhteistyön jatkuvan. Olen miettinyt, miten tämä olisi mahdollista. Kuvio on 
muotoutumatta. Tapaan lehtori Kaili-Kepler Uotisen huhtikuussa.  
- Ensi vuodelle olen toivonut G-piirin peruskurssia heti elokuulle: näin kasvattajat saisivat 
ohjelman heti lukuvuoden alussa käyttöönsä. Kirjoitan tästä lähiaikoina klubeille, sillä 
maksupäätökset pitäisi saada ennen kesätaukoa. 
- Olen mukana VOM – internettiin turvallisesti -vihkosen päivitystyössä Jukka Isotalon ja 
Thorleif Johanssonin kanssa.  
- Olen mukana Lions Quest -työryhmän kansallisissa kokouksissa (tämä on kyllä jo 
kouluttajan tehtävääni, mutta tukee myös puheenjohtajuutta).  
- Olen mukana Quest -ohjelman edustajana, kun mietitään Liiton kärkihankkeen ’Puhtaat 
Vedet’ ja LQ-ohjelman yhteistyötä.  
 
Kiitos ja jatketaan lapsen turvallisen ja terveen elämän tukemista!  
 
Lämpimin terveisin, Johanna Arho-Forsblom  
 


